
Til Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 28. januar 2013
Sagsnr.: 17693
Dok.nr.: 448905

Fødevareudvalget har forespurgt til den registerbaserede forundersøgelse af årsags-
sammenhænge i forhold til problemerne med slagmærker på svin, som udvalget blev 
stillet i udsigt af den daværende fødevareminister i besvarelse af 9. august 2010 af FLF 
(alm. del) – spørgsmål 490, folketingsåret 2009-10.

Fødevareministeriets departement har derfor forespurgt Fødevarestyrelsen om 
ovennævnte forundersøgelse og har i den forbindelse fået oplyst, at den registerbaserede 
forundersøgelse om slagmærker ikke er blevet gennemført. Fødevareministeriets 
departement er ikke tidligere blevet orienteret om dette.

Departementet har på den baggrund udbedt sig en redegørelse fra Fødevarestyrelsen om 
baggrunden for den manglende gennemførelse.

Idet jeg henviser til vedlagte redegørelse, kan jeg oplyse, at Fødevarestyrelsen har 
vurderet, at der ikke hidtil har været et tilstrækkeligt datagrundlag vedr. slagmærker, og 
det anføres som baggrunden for, at forundersøgelsen endnu ikke er gennemført.

Det er naturligvis uacceptabelt, at Fødevarestyrelsen træffer en sådan beslutning uden 
involvering af departementet og Folketinget, hvilket er meddelt Fødevarestyrelsen.

Jeg kan afslutningsvis oplyse, at Fødevarestyrelsen vurderer, at der medio 2013 
forventes at foreligge et tilstrækkeligt datagrundlag om slagmærker, hvorefter 
Fødevarestyrelsen vil gennemføre forundersøgelsen. Resultatet heraf vil blive forelagt
Fødevareudvalget.

Med venlig hilsen

Mette Gjerskov
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